



Dansk Nova Scotia Duck Tolling Retriever Klub

Jagtudvalget

Møde 19. marts 2022

Deltagere: Dorte Vedel, Birgitta Vikstrøm, Grete Munch, Kim Lybech og Lis Kudsk (referent)

Lis meddelte, at hun trækker sig fra JU efter dette møde.

1. Status på reglementer og vejledninger

Reglementer og vejledninger er færdige og uploadet på hjemmesiden – på nær vejledningen til Tollerjagtprøve, der afventer at webmaster får det lagt op. Når er er lagt op, sørge Lis for udsendelse til klubbens dommere og prøveledere.

Video af tollerbrugsprøven er lagt op på klubbens hjemmeside.

2. Status på uddannelse af dommere

2.1 Tollerjagtprøvedommere

Maria Petersen er klar men vil gerne dømme en enkelt prøve med en autoriseret dommer, inden hun springer ud som autoriseret dommer. Da prøven den 2. og 3. april sandsynligvis aflyses, håber vi, at hun snarest kan få muligheden i Sverige.

Hanne Sølvkjær og Kim Lybech er klar til at gå i gang med uddannelsen. Hannes mentor er Marie Kinder, mens Kims mentor er Sverker Haraldsson.

2.2 Tollerbrugsprøvedommere

Lis har bedt DKK om at aktivere Maria Petersens autorisation fra tidligere. Der er ikke sket noget, og Lis har efterfølgende rykket DKK.

JU afholder et "genopfriskningskursus" for Hanne Sølvkjær og Solveig Pedersen i april. Herefter vil de være klar til at dømme.

Ea Holmquist Jacobsen, Grete Munch og Lis Kudsk er klar til at starte uddannelsen som tollerbrugsprøvedommer.

Det er aftalt med bestyrelsen, at dommere og dommerelever/-aspiranter bliver refunderet med statens takst for kørsel ifm. deres uddannelse. Dog vil man kun få refunderet den ene vej, hvis man selv stiller hund på jagtprøve samme dag.

3. Jagtprøver i 2022 inkl. status på dualarrangement (pointsystem)

2. og 3. april: Bliver aflyst pga. manglende deltagere. Kun brugsprøven afholdes. Grete giver deltagere, prøveleder og dommer besked.

23. april: Der bliver afholdt officiel tollerbrugsprøve efter "genopfriskningskurset" – dog kan de hunde/førere, der har ageret statister på kurset ikke gå op den dag. Ansvarlig: Dorthe.

4. juni: Krogenberg Hegn. Dommer: Hanne Søndebro. Prøveleder: Kresten Henriksen. Ansvarlig: Dorthe og Birgitta.

5. juni: Danstrup Hegn. Dommer Hanne Søndebro. Prøveleder Kresten Henriksen. Ansvarlig: Dorthe og Birgitta.

26. juni: Tollerbrugsprøve i Sorø. Dommer: Hanne Sølvkjær. Ansvarlig: Dorthe.

9. og 10. juli: Prøve i Jylland. Område evt. Års. Dommer: Sverker Haraldsson. Prøveleder: Afventer. Ansvarlig: Grete.

27. august (Dual): Fjelster. Dommer er Kaj Falk Andreasen. Prøveleder: Trond Gjøtterud / Lis Kudsk. Ansvarlig Lis.

11. september: Rørvig. Kun brugsprøve og begynderklasse. Dommer: Kresten og prøveleder: Hanne. Brugsprøvedommer: Måske Hanne Søndebro. Ansvarlig: Dorthe og Birgitta.

Tollerbrugsprøver skal altid arrangeres af JU, og det vil altid være JU, der er ansvarlig for prøven.

Der er kommet et forslag fra Hanne Sølvkjær om at lave mulighed for at gå til tollerbrugsprøve én gang om måneden. JU tror ikke, at der i længden er "kunder" til det og foreslår i stedet, at træningshold evt. beder JU om at arrangere en brugsprøve som afslutning af et træningsforløb. Derudover kan man kontakte JU, hvis man mener, at man er klar til en tollerbrugsprøve. JU vil så – når et vist antal foreløbige tilmeldinger er nået – arrangere en tollerbrugsprøve.

Det blev besluttet, at man - hvis man er instruktør for et træningsforløb rettet imod at bestå tollerbrugsprøven - ikke kan bruges som dommer på sådan en prøve.

Annette Stentsøe har udarbejdet et pointsystem for dualtitlen, som kan bruges af både jagt og spor. Pointsystemet er baseret på, at det er arbejdsdelen, der skal tælle højest, hvilket er, hvad JU har ønsket. JU har godkendt pointsystemet.

4. **Liste over egnede prøveområder**

Vi mangler en oversigt over prøveområder.

Lis har kontakt til en skovfoged, der er positiv overfor at udlåne "sine" arealer til JU, ligesom han gerne vil kontakte skovfogedkolleger i andre dele af landet, for at hjælpe os med prøveområder.

Via App'en "Find ejeren", kan man finde ud af, hvem der ejer et bestemt terræn.

Dorthe har kontakt til en, der kan give os lov til at bruge Svenstrup Gods.

Kontakt Naturstyrelsen for at høre, hvad de har af passende arealer.

Knudmosesøerne (vandskisøen) ved Herning kunne måske være en mulighed. Kontakt er nok Herning kommune.

Der er en sø ved motorvejen ved Thyregod syd for Brande, som ejes af kommunen. Den kunne være en mulighed.

Evt. leje Sanne Ammitzbølls areal ved Give.

5. **Liste over klubbens dommere og prøveledere**

Der ligger en oversigt i JUs dropbox.

Vi har brug for at få uddannet flere prøveleder. Det er et område, der skal arbejdes på.

6. **Status på vildt**

Gæs: Grete har 8, Dorthe har 4.

Ænder: Nok til alle prøver i år

7. **Årshjul**

Det kunne måske være en fordel med et årshjul – måske en opgave for bestyrelsen?

Det er ønsket, at der arrangeres to jagtprøver på hhv. Sjælland og i Jylland hvert år – en om foråret og en om efteråret. Kan evt. være dobbeltprøver. efterårsprøve hvert sted.

8. **Nyt fra bestyrelsen**

Kim informerede om nyt fra bestyrelsen:

Bestyrelsen overvejer at lave et nyt klublogo, da nogle i bestyrelsen ikke mener, at tollereren i det nuværende logo er racetypisk. Prisen forventes at være ca. 60.000 DKK. Der vil blive udskrevet en konkurrence i bladet, hvor medlemmerne så skal vælge mellem forskellige forslag – inkl. det nuværende logo. JU mente, at det var vanvittigt at bruge 60.000 på et nyt logo. Prisen indeholder udgifter til nye diplomer, kritiksedler, messestandere, rollups, banner etc. (Lis oplyste, at hun lige har bestilt 250 stk. kritiksedler og 250 stk. diplomer til tollerbrugsprøven). I JU har vi derudover stadig mange kritiksedler og diplomer, der ikke er brugt. Anbefalingen fra JU er, at bestyrelsen genovervejer sitg forslag. Forslaget giver desuden slet ikke mening, hvis der er hold i rygterne om ikke længere at tilbyde de meget populære glaspræmier ifm. Årets Hund-konkurrencerne, da de efter bestyrelsens mening er for dyre. Der er noget alvorligt galt med prioriteterne.

Efter GF ser bestyrelsen således ud: Sanne Laursen, formand, Anina Stentofte, næstformand, Johnny Selvig, kasserer, Hanne Nielsen, sekretær og Kim Lybech, menigt bestyrelsesmedlem. Suppleant er Lone Kruse.

Bladet og hjemmesiden har fået nyt design.

9. **Næste møde**

Datoen for næste møde aftales pr. mail. Det blev besluttet at afholde ét fysisk møde om året. Resten afholdes online.